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Ik stuur u hierbij een aanvraag om een advies uit te brengen over de rol die media 
kan spelen bij het vergroten van de maatschappelijke waarde van topsport. 

Aanleiding 
Topsport en de media zijn stevig met elkaar verbonden. De prestaties en de weg 
die topsporters daarvoor moeten afleggen, kunnen een grotere maatschappelijke 
waarde hebben als ze via media kunnen worden gevolgd. Topsport genereert 
acties, verhalen en discussies waarover media kunnen berichten naar een breed 
publiek. Topsport en media hebben elkaar nodig om mensen te bereiken. 
Daarmee creëren ze ook een gezamenlijk podium voor zowel commerciële 
boodschappen als voor meer maatschappelijke doelen bij een breed scala van 
partijen. Wat vaststaat is dat zowel de sport als de media veranderen. Waar 
bijvoorbeeld vroeger nog werd uitgegaan van lineair televisie - bijvoorbeeld in de 
mediawet - zijn de online streamingsdiensten een steeds grotere rol gaan 
innemen. 

In deelakkoord 6 van het sportakkoord hebben NOC*NSF, VSG en het ministerie 
van VWS afspraken gemaakt om de maatschappelijke waarde van topsport te 
vergroten. Daarvoor hebben de partijen een denkkader ontwikkeld dat als basis 
dient voor verdere beleidsontwikkeling. Immers topsport inspireert en topsport is 
op verschillende manieren van maatschappelijke waarde. Dat blijkt onder andere 
uit het MESSI-model, waarin de waardering van de Nederlandse bevolking voor de 
maatschappelijke waarde van topsport centraal staat.' In het proces van 
uitwerken en invulling geven aan het denkkader over maatschappelijke waarde 
van topsport, lopen de betrokken partijen tegen verschillende vraagstukken aan. 
Eén van deze vraagstukken is de verhouding tussen media en topsport. 

Uw brief 

Correspondentie uitsluitend 
richten aan het retouradres 
met vermelding van de datum 
en het kenmerk van deze 
brief. 

1  https://www.rijksoverheid.nl/documenten/publicaties/2020/11/20/maatschappelijke-
waarde-van-de-nederlandse-topsport  
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Vraag 	 Directie Sport 

De hoofdvraag van deze adviesaanvraag is dan ook om een aantal scenario's te 
schetsen hoe media van invloed kunnen zijn op de maatschappelijke 	Kenmerk 

waarde van topsport. 	 1022526 

Bij het beantwoorden van deze adviesaanvraag is het essentieel dat niet alleen 
wordt stil gestaan bij een momentopname van het nu, maar is er specifiek 
interesse in waarheen de huidige ontwikkelingen zullen bewegen. Ik vraag u 
dilemma's te schetsen (bijvoorbeeld commerciële doeleinden van een sport 
enerzijds en de publieke toegankelijkheid op het openbare netwerk voor het grote 
publiek anderzijds) die nu en in de toekomst kunnen gaan spelen. Het in kaart 
brengen van dergelijke dilemma's zal belangrijke input kunnen bieden bij de nader 
te maken afwegingen door het ministerie hoe de maatschappelijke waarde van 
topsport uiteindelijk zo groot mogelijk kan worden. Naast het in kaart brengen 
van deze ontwikkelingen en dilemma's, is ook een internationale scope van 
meerwaarde. Zo zijn bijvoorbeeld de Verenigde Staten een stuk verder in hun 
commercialisering en media-aanbod in vergelijking met Nederland. Wellicht valt 
hier iets van leren, of blijkt deze commercialisering juist niet in ons Nederlands 
sportlandschap te passen. 

Concreet komt dit neer op de volgende deelvragen, als nadere invulling en richting 
van de hoofdvraag: 

I. 	Wat zijn de belangrijkste ontwikkelingen in de topsport in relatie tot de 
media? 

2. Wat zijn de belangrijkste ontwikkelingen in de media in relatie tot de 
topsport? 

3. Wat zijn de 'best practices' uit het buitenland waar media wordt ingezet 
om de maatschappelijke waarde van topsport te vergroten? 

4. Welke dilemma's komen voort uit hierboven benoemde ontwikkelingen in 
de topsport en de media & de internationale 'best practices' 

Afbakening van onze vraag en methode 
Er is op het moment veel praktische informatie beschikbaar over het 
medialandschap van Nederland en over de wensen van de sport ten aanzien van 
het medialandschap. Zo onderzoekt Sportinnovatiestudio bij een vijftiental 
sportbonden welke initiatieven lopen bij verschillende bonden op het gebied van 
content-productie, distributie, aanbieden en verkopen van mediarechten en 
samenwerking met externe partijen. Ook loopt vanuit het ministerie van OCW het 
evaluatietraject van de Mediawet. En tot slot heeft u zelf eind 2019 het 
Bevolkingsonderzoek Sportbeleving uitgevoerd.2  

Ik zie deze adviesaanvraag als een aanvulling op bovenstaande activiteiten. 
Bovendien verzoek ik u in de beantwoording aan te sluiten bij het denkkader 
maatschappelijke waarde van topsport (zie bijlage3). 

https://www.nederlandse-sportraad.nl/documenten/publicaties/2019/12/05/onderzoek-
sportbeleving  
3  Zoals omschreven in de Kamerbrief van 25 november 2021 t.b.v. Wetgevingsoverleg 
sportbeleid, TK 2021-2022, 30234, nr. 290. 
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Het denkkader over de maatschappelijke waarde van topsport houdt in het kort 	Directie Sport 
het volgende in: 

Kenmerk 

De maatschappelijke waarde van topsport bestaat uit drie onderdelen: 	1022526 

1. de waarde van de prestatie van de topsporter. 
2. de wijze waarop de topsport op een maatschappelijk verantwoorde 

manier wordt bedreven en georganiseerd (het fundament); 
3. de wijze waarop de topsport als platform kan functioneren voor anderen 

om maatschappelijke thema's te adresseren en/of via de topsport een 
bijdrage levert aan de oplossingen ervan. 

Ik ontvang van de NLsportraad graag een concreet voorstel waarin de hiervoor 
beschreven vragen worden uitgewerkt. De definitieve beantwoording van de 
adviesaanvraag zie ik graag voor het eind van 2022 afgerond tegemoet. Uiteraard 
kan van mijn kant naar behoefte worden voorzien in nadere informatie dan wel 
toelichting. 

Hoogachtend, 

de minister voor Langdurige Zorg en Sport, 

Conny Helder 
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